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”Har VISO været inddraget i de tidligere sager om tvangsadoption, og hvad har 

erfaringerne med inddragelsen af VISO været?” 

 

 

 

Da spørgsmålet vedrører inddragelsen af VISO, der er en del af Socialstyrelsen, 

har jeg bedt om bidrag herfra til brug for besvarelsen. 

 

Socialstyrelsen har oplyst følgende: 

 

”Indledningsvis skal Socialstyrelsen, VISO oplyse, at der i VISOs sagsregistre-

ringssystem på nuværende tidspunkt ikke klassificeres i forhold til problemstil-

lingen adoption uden samtykke. En undersøgelse blandt de faglige konsulenter 

viser dog, at VISO i perioden 2013 – 2014 ikke har modtaget henvendelser med 

anmodning om rådgivning i relation til sager om adoption uden samtykke.  

 

Der skal afslutningsvis gøres opmærksom på, at VISO aktuelt har indgået aftale 

med ny leverandør, som har specialiseret viden på området adoption uden sam-

tykke, og VISO vil således kunne imødekomme eventuelle henvendelser på bag-

grund af det kommende lovforslag.” 

 

Jeg kan henholde mig til svaret fra Socialstyrelsen og supplerende oplyse, at der 

med den foreslåede ændring af serviceloven sker en skærpelse af kommuneres 
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opmærksomhed i forhold til muligheden for at få sparing og rådgivning hos VISO 

i sager om adoption uden samtykke. 

 

 

Manu Sareen 

 

       /Malene Vestergaard 

 

 

 

 


